
 

 
 

1 

 
 

Informatie over budgetplafonds in jeugd-GGz 
voor raadsleden in de Regio Hart van Brabant, 31 juli 2015 
 

 

Beste raadsleden, 

Wij kunnen ons voorstellen dat u naar aanleiding van verschillende perspublicaties over 

budgetplafonds bij aanbieders in de jeugd-GGz hier meer over wilt weten. Met deze nieuwsbrief 

informeren wij u graag over dit onderwerp. 

Actuele aanleiding 

De Volkskrant en andere media hebben bericht over zorgverleners (bijvoorbeeld Mentaal Beter) die 

in de rest van het jaar geen kinderen meer kunnen behandelen doordat het budget voor 2015 op is. 

Uiteraard nemen we dit signaal - net als andere signalen - serieus en nemen we dit mee in de brede 

monitoring en in overleg, waarover u hieronder meer leest. Voor de regio Hart van Brabant staat 

voorop dat de zorg voor kinderen niet in het gedrang mag komen. Op basis van onze monitoring en 

overleg willen we samen met alle partners de zorg en de organisatie van die zorg voortdurend 

verbeteren.  

Hoe hebben we het in onze regio nu georganiseerd? 

Voor 2015 heeft de regio Hart van Brabant contracten afgesloten met een grote groep 

jeugdhulpaanbieders. Deze contracten kennen een zogenoemd budgetplafond per aanbieder, 

gebaseerd op de informatie over de jeugdhulp die de betreffende aanbieder in 2014 heeft 

gerealiseerd. We hebben bewust veel verschillende jeugdhulpaanbieders gecontracteerd, om de 

continuïteit van jeugdhulp per 1 januari 2015 te borgen, maar ook om inwoners keuzevrijheid te 

bieden. Voor een bepaalde soort jeugdhulp zijn we dan niet afhankelijk van een of slechts enkele 

aanbieders. Bovendien maakte dit de zogeheten 'zachte landing' voor zowel aanbieders als cliënten 

die in 2014 al hulp hadden mogelijk (zorgcontinuïteit). 

In de praktijk kunnen jeugdhulpaanbieders lopende het jaar het budgetplafond bereiken. Op zo'n 

moment kan de aanbieder geen jeugdhulp meer declareren bij de gemeente. In het contract zijn 

afspraken gemaakt over het tijdig melden van dit plafond. De soort jeugdhulp kan dan uiteraard wel 

door een andere aanbieder worden geboden.  

Wat is het probleem en wat zijn oplossingen? 

Een klein aantal aanbieders in onze regio heeft de afgelopen weken aangegeven het budgetplafond 

te naderen. Dit signaal nemen wij zeer serieus. We hebben dan ook tot een aantal parallelle acties 

besloten: 
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De informatievoorziening over resterende budgetten per aanbieder wordt verbeterd. 

In de huidige situatie komt de informatie van aanbieders niet altijd overeen met onze eigen 

informatie. Aanbieders baseren zich veelal op het aantal aanvragen voor behandeling, bijvoorbeeld 

via de huisarts en de Toegang. Gemeenten baseren zich op declaraties die aanbieders na afloop van 

een behandeling insturen. Ook hebben we de afgelopen periode specifieke monitoringsuitvragen 

uitgezet onder aanbieders om een goed beeld te verkrijgen.  

Om de discrepantie tussen ons beeld en de verwachting van aanbieders te verhelderen, nemen we 

met elke aanbieder die rechtstreeks of via de Toegang laat weten dat er een wachtlijst is, persoonlijk 

contact op. Zoals aangegeven monitoren we sinds enkele maanden ook de uitgaven per aanbieder, 

door hen periodiek naar realisatie te vragen via een onafhankelijk bureau. Deze monitor wordt 

momenteel uitgebreid over de periode mei - juli 2015. Daarnaast benaderen we vanaf 1 augustus 

aanbieders proactief op het moment dat zij - volgens onze informatie - 80% van het beschikbare 

budget hebben besteed. 

De informatie over alternatieven wordt vereenvoudigd.  

Als het budgetplafond bereikt is bij een aanbieder, stellen medewerkers van de Toegang een 

alternatief voor, op basis van actuele informatie over beschikbare aanbieders. Het merendeel jGGz-

cliënten wordt echter door de (huis)arts verwezen naar een bepaalde aanbieder, waarvan de 

(huis)arts niet weet of die aanbieder wel of niet te declareren jeugdhulp kan leveren. Begin augustus 

spreken we met (huis)artsen, op welke wijze zij geïnformeerd willen worden over beschikbaarheid 

van een jeugdhulpaanbieder. 

De Wegwijzer.  

De Wegwijzer, jeugdhulphvb.nl, is een tool voor verwijzers met daarin alle gecontracteerde 

jeugdhulp. De Wegwijzer is ontwikkeld in samenwerking met SJS. Deze Wegwijzer passen we in 

overleg met aanbieders zodanig aan dat in de tool zichtbaar is welk aanbod beschikbaar is. 

Aanbieders vragen we om bij het bereiken van het budgetplafond een cliënt in geen geval terug te 

verwijzen naar de (huis)arts, maar zelf contact te zoeken met de Toegang en/of de (huis)arts, zodat  

in overleg met de cliënt gezocht kan worden naar een alternatieve aanbieder. 

We blijven in contact met aanbieders over wat beter kan. 

We spreken in september groepen aanbieders, over hoe we de verwijzing en preventie van 

jeugdhulp kunnen verbeteren. Met aanbieders die in onze regio hun zorg over de wachtlijst uiten, 

hebben we contact gezocht en in november hebben we net als vorig jaar Vragenuren gepland, met 

aanbieders met wie we (ook) in 2016 contract hebben.  

Vervolg 

Wachtlijsten bij individuele aanbieders zijn in de huidige situatie dus niet te vermijden. Een 

jeugdhulpaanbieder die het budgetplafond bereikt heeft, heeft per definitie een wachtlijst voor de 

resterende maanden van 2015. Het is echter wel zeer onwenselijk als alle aanbieders van een 

bepaalde soort jeugdhulp tegelijkertijd een wachtlijst zouden hebben. Dit is nu geenszins het geval, 

maar deze situatie zou tegen het einde van 2015 kunnen ontstaan. De reeds uitgezette extra monitor 

jeugd-GGz over de periode mei - juli 2015 biedt ons in over een maand een actueel overzicht van 

beschikbare hulp. Wanneer dit vraagt om aanvullende maatregelen, besluit de bestuurscommissie 

Jeugd daar medio september over.   
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Zoals eerder gezegd, werken we doorlopend aan aanscherping van de werkafspraken tussen 

gemeente Tilburg, de Toegang, verwijzers in het Medisch Domein, de regiogemeenten en zeker ook 

de jeugdhulpaanbieders zelf, om jeugdhulp te blijven garanderen. Jeugdhulp in crisissituaties wordt 

te allen tijde geboden. De druk op crisishulp is in lijn met vorige jaren in de vakantieperiode 

toegenomen, hierover hebben wij doorlopend contact met onder andere Kompaan en De Bocht. 

Het totale beschikbare budget biedt op dit moment voldoende ruimte, zodat de jeugdhulp voor 

kinderen in onze regio niet in gevaar is. In een later stadium, naar verwachting tweede helft 

september, ontvangt u informatie over de uitkomsten van de geïntensiveerde monitoring en - indien 

daar op dat moment aanleiding voor is - aanvullende maatregelen.  

Ik hoop u voor nu voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hartelijke groet, 

 

Namens de bestuurscommissie Jeugd, regio Hart van Brabant, 

Bernd Roks (voorzitter) 

 

 

 

 

 

 

 


